

## MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, MAY 6, 1986

(5)

[Text]

The Standing Committee on Human Rights met at 9:45 o'clock a.m. this day, the Chairman, James A. McGrath, presiding.

*Members of the Committee present:* Mary Collins, Fred King and James A. McGrath.

*Acting Member present:* Alex Kindy.

*In attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament:* Bruce Carson and Philip Rosen, Research Officers.

The Committee discussed future business.

It was agreed,—That the Committee will undertake a comprehensive review of the Human Rights Act and will invite submissions from non-government organizations as to what changes are needed.

It was agreed,—That Gordon Fairweather, Chief Commissioner of the Canadian Human Rights Commission be called before the Committee to answer questions on the Commission's 1986-87 Estimates on Wednesday, May 14, 1986.

On motion of Mary Collins, it was agreed,—That Canada's Ambassador to the United Nations, Mr. Stephen Lewis, be invited to appear before the Committee to discuss the effect of proposed budget cuts on the United Nation's human rights activities.

It was agreed,—That the matter of the Order in Council appointments to the Canadian Human Rights Tribunal Panel be deferred until the next meeting of the Committee.

It was agreed,—That the Committee's staff should make tentative preparations for a visit to Central and South America as part of the fall agenda.

On motion of Fred King, it was agreed,—That a copy of the address by Ambassador William Bauer, Head of the Delegation of Canada to the Experts Meeting on Human Contacts of the Conference on Security and Cooperation in Europe, be printed as an appendix to this day's Minutes of Proceedings and Evidence. (*See Appendix "UMAN-1"*)

At 10:40 o'clock a.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

## PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 6 MAI 1986

(5)

[Traduction]

Le Comité permanent des droits de la personne se réunit, aujourd'hui à 9 h 45, sous la présidence de James A. McGrath, (*président*).

*Membres du Comité présents:* Mary Collins, Fred King, James A. McGrath.

*Membre suppléant présent:* Alex Kindy.

*Aussi présents:* Du Service de recherche de la Bibliothèque du parlement: Bruce Carson, Philip Rosen, attachés de recherche.

Le Comité planifie ses futurs travaux.

Il est convenu,—Que le Comité entreprendra une étude détaillée de la *Loi sur les droits de la personne*, et invitera des organismes non gouvernementaux à proposer les changements qui, selon eux, s'imposent.

Il est convenu,—Que Gordon Fairweather, président de la Commission canadienne des droits de la personne, sera invité à se présenter devant le Comité, le mercredi 14 mai 1986, pour répondre à certaines questions relatives aux prévisions budgétaires de la Commission pour 1986-1987.

Sur motion de Mary Collins, il est convenu,—Que M. Stephen Lewis, ambassadeur du Canada aux Nations Unies, sera invité à se présenter devant le Comité pour s'entretenir des effets qu'auront les compressions budgétaires envisagées sur l'activité des Nations Unies dans le domaine des droits de la personne.

Il est convenu,—Que la question des nominations, par décret du conseil, au Tribunal canadien des droits de la personne soit remise à la prochaine séance du Comité.

Il est convenu,—Que le personnel du Comité fasse le nécessaire en prévision d'une visite en Amérique centrale et en Amérique du Sud, laquelle s'inscrit à l'ordre du jour de l'automne.

Sur motion de Fred King, il est convenu,—Qu'un exemplaire de l'allocation qu'a prononcée M. William Bauer, ambassadeur et chef de la délégation canadienne, devant les spécialistes des contacts humains réunis lors de la Conférence sur la sécurité et la coopération en Europe, figure en appendice aux Procès-verbaux et témoignages d'aujourd'hui. (*Voir Appendice "UMAN-1"*)

A 10 h 40, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

*Le greffier du Comité*

D. A. Landry

*Clerk of the Committee*